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Protokół  VI sesji
Rady Miasta Malborka
z dnia 30 marca 2011 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i trwała od godziny 11.00 do
godziny 14,30.
Ad. pkt 1

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski otworzył VI sesję Rady Miasta
Malborka i przewodniczył obradom. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, iż na
stan 21 radnych obecnych jest 20. Nieobecny radny Jacek Markowski - usprawiedliwiony.
Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Następnie powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska, Komendanta Policji, dyrektora Biura Europosła
Tadeusza Cymańskiego, dyrektorów i prezesów firm komunalnych, przedstawicieli prasy
i pracowników Urzędu Miasta oraz mieszkańców miasta.
Radny K. Grylak - zwracam się z prośba do Przewodniczącego o poinformowanie
ambasadora Japonii, że z głębokim bólem przyjęliśmy to, co się stało w jego kraju
i wyraziliśmy hołd minutą ciszy.
Przewodniczący stwierdził, że to bardzo cenna inicjatywa. Wobec powyższego poprosił
wszystkich o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci osób, które zginęły w kataklizmie.

Ad. pkt 2
Przyjęcie porządku obrad
Porządek sesji radni otrzymali w terminie i jest on następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Przyjęcie sprawozdania z programu działania MOPS za 2010 rok.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – I zmiana zmian;
b) wieloletniej prognozy finansowej – I zmiana;
c) określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych bonifikat

przy oddawaniu nieruchomości w użytkowanie wieczyste lub sprzedaży, w związku z
realizacją roszczeń wynikających   z art. 209 a ustawy   o gospodarce
nieruchomościami;

d) opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzielnic Piaski II,
Międzytorze, Południe, Śródmieście w Malborku;

e) wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Malborku Sp. z o.o. nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ul. Juliusza
Słowackiego, będącej własnością Gminy Miasta Malborka;

f) przyznania najemcy budynku użytkowego – garażu przy ul. Gen. Andersa
pierwszeństwa w nabyciu;

g) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji
do finansowania;
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h) przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Malborka do
roku 2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015” za okres 2008 – 2010;

i) przyjęcia raportu z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających
azbest z terenu Malborka na lata 2008 – 2032” za okres 2008 – 2010 r.;

j) przyjęcia na rok 2011 programu działania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej;
k) zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka z dnia 05 listopada 2010

w sprawie przyjęcia na rok 2011 Programu Współpracy Gminy Miejskiej Malbork
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka;

l) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach
dotyczących działalności statutowej tych organizacji;

m) ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji na inne zadania niż określone w
ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej rozliczania
oraz sposobu kontroli wykonania zleconego zadania;

n) uchylenia uchwały Rady Miasta Malborka;
o) zmiany funkcjonowania instytucji kultury na terenie miasta Malborka;
p) zmiany uchwały Nr 290/XXXIII/05 z dnia 31 marca 2005 r.;

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.
Przewodniczący zapytał czy są uwagi do porządku obrad.
Radny S. Berliński Komisja Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji
wnioskuje o zdjęcie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały
Nr 290/XXXIII/05 z dnia 31 marca 2005 r. w celu ponownego przedyskutowania. Komisja
uważa, że każdy radny powinien sam dysponować dietą według własnego uznania.
Przewodniczący A. Mroczkowski przewodniczący Komisji GKMiK postawił wniosek
o odrzuceniu projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 290/XXXIII/05 z dnia 31
marca 2005 r. wobec powyższego, kto z państwa radnych jest za wnioskiem w sprawie
zdjęcia z porządku obrad przedmiotowej uchwały. W wyniku głosowania 12 radnych
głosowało za zdjęciem, przy 5 głosach przeciwnych i 3 wstrzymujących się.
Porządek po zmianach wygląda następująco:
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przyjęcie porządku obrad.
3.Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4.Zapytania i interpelacje radnych.
5.Przyjęcie sprawozdania z programu działania MOPS za 2010 rok.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – I zmiana
b)zmian wieloletniej prognozy finansowej – I zmiana
c)określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych bonifikat przy
oddawaniu nieruchomości w użytkowanie wieczyste lub sprzedaży, w związku z realizacją
roszczeń wynikających   z art. 209 a ustawy   o gospodarce nieruchomościami
d)opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzielnic Piaski II,
Międzytorze, Południe, Śródmieście w Malborku
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e)wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Malborku Sp. z o.o. nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ul. Juliusza
Słowackiego, będącej własnością Gminy Miasta Malborka
f)przyznania najemcy budynku użytkowego – garażu przy ul. Gen. Andersa pierwszeństwa
w nabyciu,
g)zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu
ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania,
h)przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Malborka do roku
2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015” za okres 2008 – 2010 r.
i)przyjęcia raportu z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest
z terenu Malborka na lata 2008 – 2032” za okres 2008 – 2010 r
j)przyjęcia na rok 2011 programu działania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
k)zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka z dnia 05 listopada 2010 w sprawie
przyjęcia na rok 2011 Programu Współpracy Gminy Miejskiej Malbork z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na
rzecz mieszkańców miasta Malborka
l)określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i
o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności
statutowej tych organizacji
m)ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji na inne zadania niż określone w ustawie
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej rozliczania oraz sposobu
kontroli wykonania zleconego zadania
n)uchylenia uchwały Rady Miasta Malborka
o)zmiany funkcjonowania instytucji kultury na terenie miasta Malborka

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miasta Malborka.
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.
Porządek sesji po zmianach został przyjęty poprzez głosowanie 19 głosami za, przy jednym
głosie wstrzymującym się.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza (zał. nr 2)radni otrzymali na piśmie.
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do sprawozdania.
Radny D. Kostrzewa pyta o opinię burmistrza na temat wniosku syndyka masy
upadłościowej „Malmy” w sprawie  umorzenia zaległości w zakresie podatku od
nieruchomości.
Radny K. Grylak z wykazu dowiaduję się, że odbył burmistrz kilka konsultacji społecznych
z mieszkańcami, chciałbym uzyskać informację czy uzyskał Pan społeczną akceptację dla
prywatyzacji przedszkoli.
Dowiaduję się też, że odbyło się spotkanie z Dyrektor Państwowej Szkoły Muzycznej
w Malborku, w jaki sposób moglibyśmy tej placówce  w perspektywie jej rozwoju pomóc
jako samorząd.
Rozmowy w sprawie oferty inwestycyjnej z przedstawicielami firmy prowadzącej markety
sprzedające artykuły budowlane. Chciałem zapytać czy jest to firma dysponująca marketami
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wielkopowierzchniowymi czy to jest zwykły inwestor, który niczym nie zagraża w bytowaniu
istniejących podmiotów w mieście.
Kolejna sprawa to spotkanie z dyrektorem Neumannem z PKP czy wiadomo, kiedy nastąpi
koniec modernizacji dworca.
Następna sprawa to spotkanie z przedstawicielami Wyższej Szkoły Gospodarki
z Bydgoszczy. Ta szkoła podnosi standard naszego miasta. Z jakimi problemami boryka się
wyższa szkoła i w jaki sposób my jako samorząd moglibyśmy pana Burmistrza wesprzeć.
Radny M. Charzewski mam trzy pytania: pierwsze dotyczy rozbudowy oczyszczalni
ścieków. Podana jest data do końca kwietnia na składanie ofert. Czy jest zainteresowanie
innych samorządów.
Drugie pytanie dotyczy spotkania z przedstawicielami Kościoła Nowoapostolskiego. Czy jest
szansa na polubowne załatwienie sporu dotyczącego działki.
Trzecie pytanie dotyczy uczestnictwa zastępcy burmistrza M. Ruska w seminarium
dotyczącego inicjatywy zwanej tzw. parków kulturowych. Czy mógłby Pan przybliżyć, o co
chodzi i czy tego typu działania planujemy w naszym mieście.
Burmistrz A. Rychłowski Panie Przewodniczący Wysoka Rado. Panie radny Kostrzewa otóż
pogląd na temat ewentualnych umorzeń podatku, który prowadzi syndyk masy upadłościowej
„Malmy” to jest problem bardzo skomplikowany. Po to pomogłem syndykowi spotkać się
z radnymi na posiedzeniu komisji, ażebyście państwo wyrazili opinię w tej sprawie, żeby to
nie była tylko moja decyzja. Dlatego nie wyrażę dzisiaj swojego poglądu. Ci, którzy byli na
posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji słyszeli,
syndyk mówił bardzo wyraźnie, że nie chodzi o duże kwoty a bardziej o gest pokazujący
bankowi, że w całej procedurze prowadzonej przez syndyka miasto również wykazuje chęć
pomocy. Deklaruje on chęć sprzedaży tego zakładu w całości i utrzymania produkcji. Decyzja
radnych nie będzie obligatoryjna, ale będzie bardzo ważnym elementem w decyzji
ostatecznej.

Jeśli chodzi o pytania radnego K.Grylaka na temat konsultacji to będzie na to czas na
następnej sesji, gdzie będziemy omawiać sprawę przedszkoli. Z przyczyn proceduralnych,
takich jak opinia związków zawodowych, opinia kuratora, jak również z uwagi na to, że
prowadzone były bardzo szerokie konsultacje nie można jednoznacznie odpowiedzieć, co do
akceptacji i nie akceptacji, Z tego, co ja słyszałem to opinie są mniej więcej po połowie.

Co do szkoły muzycznej to spotykaliśmy się parę razy, ponieważ jest pewna idea,
pomysł rozbudowy szkoły lub przeznaczenia innych obiektów znajdujących się w substancji
miasta dla placówki. Rozmowy te prowadzi pan M. Rusek. Ideą miasta jest to żeby szkoła się
rozwijała.

Jeśli chodzi o dworzec PKP, to szukamy wokół dworca miejsca, które byłoby dobre na
wypożyczalnie rowerów i na przechowywanie rowerów. Rozmowy trwają. Są również
zapewnienia, że już w lipcu dworzec będzie otwarty, pomimo, że kontrakt jest do września.

Co do marketu to nikt nie ma monopolu na cokolwiek. Myślę, że tu jest duże pole do
konkurencji. Wielu Malborczyków buduje się i chciałoby kupować materiały w jak najlepszej
cenie. Myślę, że ten rynek jest niedoszacowany.

Odnośnie wizyty Rektora Wyższej Szkoły Gospodarki to dotyczyła bardziej
współpracy nie problemów. Była to wizyta kurtuazyjna, potwierdzająca chęć współpracy, na
wielu polach, choćby na polu badań naukowych, ale  i również przy organizacji juwenaliów.
Odpowiadając radnemu Charzewskiemu, jak państwo wiecie proces modernizacji
oczyszczalni ścieków cały czas przebiega, wiecie również, że  od kilku lat gminy zgłaszają do
nas intencje wejścia do wspólnego programu oczyszczania ścieków w powiecie malborskim.
Do tej pory było to na zasadzie bardzo deklaratywnej, a jak dochodziło do konkretów, choćby
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przy funduszu spójności, to konkretów nie było, co doprowadziło do niemożności realizacji
projektu. Zorganizowaliśmy spotkanie. Prezes W. Zegarek przedstawił gminom konkretną
propozycję z wyliczeniami finansowymi. Daliśmy czas gminom na zastanowienie się. Jednak
nie możemy czekać dłużej z modernizacją oczyszczalni. Ponieważ jesteśmy zobligowani do
zabezpieczenia Malborkowi dzisiaj i Malborkowi jutro możliwość rozwoju. Jeśli gminy nie
zdeklarują konkretnych kwot to zamkniemy ten etap, nie możemy czekać w nieskończoności
na ościenne gminy. Dziękuję.
Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny tak naprawdę to nie ma konfliktu z
przedstawicielami Kościoła Nowoapostolskiego, sprawa została zakończona. Samorząd
podjął ustalenia, o wykwaterowaniu 3 rodzin z budynku przy ulicy Wojska Polskiego.
Budynek jest już pusty. W między czasie zmarł pełnomocnik tego kościoła i pisma od miasta
pozostawały bez odpowiedzi. Ok. 2 tygodni temu został powołany nowy pełnomocnik i
doszliśmy do porozumienia. Wiadomość z poniedziałku, zgadzają się na nasze warunki, na
zaproponowaną wielkość działki. Za tydzień będzie podpisane porozumienie. Dziękuję,
Zastępca Burmistrza Maciej Rusek, co do parków kulturowych to jest najsłabsza forma
ochrony konserwatorskiej – Parki Kulturowe. Tam gdzie nie ma ścisłego nadzoru
konserwatorskiego albo wręcz ochrony przewidzianego ustawą są prace nad możliwością
tworzenia przez gminy parków kulturowych. Nie przedstawiamy państwu propozycji, który
teren mógłby być w mieście takim parkiem, ponieważ jest to w fazie wstępnej. Rzecz jest o
tyle istotna, że jest plan pilotażowego programu dla gmin województwa pomorskiego. Jeżeli
jest zainteresowanie państwo radnych to posiadamy szerokie opracowania, zapraszam.
Dziękuję.

Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.
Radny Zenon Kowiel panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Burmistrzu,
przedstawiam pakiet pytań dotyczących ulic w mieście:

 ul. Wspólna, ul. Wąska i ul. Akademicka ulice znajdują się na drugich Piaskach,
nawierzchnia tych traktów to bruk i trylinka, stan tych ulic jest gorszy niż 40 lat
temu, kiedy będzie remont tych ulic,

 ul. Kwidzyńska, i ul. Grota Roweckiego również wymagają naprawy, kiedy to
nastąpi,

 czy i kiedy doczekamy się normalnego stanu chodnika i ścieżki rowerowej wzdłuż
Al. Wojska Polskiego,

 czy i kiedy architektura przedstawi nam plan ciągu ścieżek rowerowych w mieście,
tworzących zamkniętą całość, jakie są realne szanse żeby byłoby to wykonane
w bieżącej kadencji,

 wędkarze to też nasi wyborcy, w związku z tym czy istnieje szansa, aby w planie
zagospodarowania przestrzennego miasta ująć inwestycję polegającą na
uporządkowaniu nabrzeża między mostem betonowym a kładką dla pieszych od
strony Kałdowa i utworzenie bulwaru wędkarskiego. Uważam, że przygotowanie
nabrzeża w tym miejscu będzie kolejnym elementem promującym nasze miasto
i Nogat. Dziękuję.

Radna Wioletta Klepacka od wielu lat teren okalający Biedronkę w Kałdowie pozostawia
wiele do życzenia. Porastające tam chaszcze stwarzają dogodne warunki dla osób z kręgów
marginalnych, którzy od wczesnych godzin rannych spożywają tam alkohol i załatwiają
potrzeby fizjologiczne, czego nagminnie świadkiem są uczniowie pobliskich szkół a
i mieszkańcy. Stąd prośba mieszkańców, żeby zająć się sytuacją. Dziękuję.
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Radna Teresa Zdanowicz pierwsza sprawa dotyczy zdewastowanych wiat na przystankach
autobusowych, szczególnie na Wielbarku i Piaskach.
Druga sprawa to mała liczba pojemników na śmieci na terenie miasta (na przystankach
autobusowych również).
Ostatnia sprawa to chodnik wzdłuż Al. Wojska Polskiego jest w opłakanym stanie o wypadek
nie trudno.
Radna Alicja Osińska zwraca uwagę na bardzo utrudniony i niebezpieczny wyjazd
z marketu Biedronka na Piaskach, szczególnie w kierunku Malborka. Jest tam wzmożony
ruch. Prośba mieszkańców, ażeby rozwiązać problem.
Radny Krzysztof Grylak na ostatniej sesji Rady Miasta została podjęta uchwała nr 16
uchylająca w całości Uchwalę Nr 477 z dnia 13 października 2010 roku. Końcowe zdanie
uzasadnienia po poprawce brzmiało: w związku z brakiem podstawy prawnej, o czym
zasygnalizował nam prawny nadzór wojewody do przyznania dodatku za pracę w trudnych
warunkach należy Uchwałę Nr LI/477/10 Rady Miasta Malborka z dnia 13 października 2010
r. uchylić w całości. Stąd moje zainteresowanie stanowiskiem wojewody, proszę o jego
kserokopię.
Podczas ostatniej sesji prosiłem o informację na temat środków budżetowych zasilających
nasze placówki oświatowe. Otrzymałem wykaz realizowanych projektów i programów. Nie
było tam jednak nic na temat darowizn, dlatego poproszę o uzupełnienie. Nie musi to być
natychmiast.
Sprawa trzecia w związku z pewną restrukturyzacją magistratu, za czego przejaw poczytuję
sobie utworzenie Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej chciałbym otrzymać
strukturę, kompetencje i realizowane zadania, udział podmiotów prywatnych
w kompetencjach i realizowanych zadaniach poszczególnych wydziałów oraz jeśli podmioty
prywatne partycypują to chciałbym znać podstawę prawną, czy to na zasadzie, że ustawa to
dopuszcza czy nie zabrania, a może nakazuje?
Punkt 4 interpelacji dotyczy wykazu odmownych, negatywnych stanowisk wydziału ds.
architektury i wydziału geodezji na przestrzeni minionego roku.

Następna sprawa to park - idąc od strony ulicy Warszawskiej przez park natknąć się
można na betonowe bryły, ze sterczącymi kikutami nowych słupków ogrodzeniowych. Bryły
leżą w części parku ogólnodostępnej. Tubylcza ludność pyta, czy inwestor otrzymał w parku
dodatkowe połacie, skoro ogrodzenie zostało przesunięte.
Znów sprawa wody. Tubylcza ludność tym razem pyta czy możliwe byłoby uruchomienie
ogólnodostępnego dystrybutora z wodą. Zamiast kupować w sklepie można byłoby raz na
tydzień nabrać sobie na herbatę czy kawę.

Kolejna sprawa. Biorąc pod uwagę, że podjęliśmy ostatnio uchwałę w sprawie
zagospodarowania dzielnicy Wielbark, gdzie duża ilość gruntów, miasto ze sprzedaży,
mówiło się mogłoby uzyskać i 300 zł za m² za grunt bez widoku na zamek, to, czym
wytłumaczyć fakt, że po kilkuletnich zabiegach miasto przestraszyło się kwoty ok. 300 zł za
m² za grunt z widokiem na zamek – ten grunt, o którym 11 marca br. Dziennik Malborski
komunikuje w artykule pt. ”Remiza w oświadczeniu”
Sprawa kolejna, z tym, związana, jaki cel przyświecał tym zabiegom.
Czy tam miałby powstać nowy TBS, czy wielopoziomowy parking, czy rewitalizacja remizy.
Dziękuję
Radny Leszek Witkiewicz pyta czy niedokończone inwestycje drogowe przy Pl.
Narutowicza będą kontynuowane w tym roku. Dziękuję
Radny Jan Wilk pyta w imieniu najemców pawilonu na Starym Mieście, są niepokojące
wieści. Dlaczego tak słabo kontaktuje się Urząd Miasta z najemcami, którzy są zaniepokojeni
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i zbulwersowani. Rada Miasta też niewiele wie na ten temat, dlaczego tak postępujemy, jakie
są projekty, jakie są realne plany czy jest jakiś inwestor. Czy potrzebne to miastu w jakimś
innym celu. Ten budynek i miejsce ma sporą wartość. Bardzo proszę o udzielenie
odpowiedzi. Dziękuję.
Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na interpelacje udzieli Burmistrz w punkcie 7.

Ad. pkt 5
Przyjęcie sprawozdania z programu działania MOPS za 2010 rok (zał. nr 3) radni otrzymali
na piśmie.
Radny L. Witkiewicz poinformował, iż komisja ds. Społecznych, jak co roku dokonała
wnikliwej analizy sprawozdania. Nie wniosła uwag uznając je za wystarczające i stawia
wniosek o przyjęcie do zatwierdzającej wiadomości. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Wobec powyższego sprawozdanie zostało przyjęte poprzez głosowanie 20 głosami za.

Ad. pkt 6
Podjęcie uchwał w sprawie:

Ad. pkt 6 a
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – I zmiana. Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska–Downar wyjaśniła, że pierwsza zmiana koryguje dochody,
wydatki, przychody. Koryguje też upoważnienie w zakresie poręczeń i gwarancji oraz
załącznik dotyczący rachunku dochodów własnych. Największe pozycje w zakresie korekt to
korekta dotycząca projektu ”odbudowa i wprowadzenie nowych funkcji na terenie szkoły
łacińskiej” drugą ważna korektą są dodatkowe środki na Sp nr 3. Odzwierciedleniem tych
dwóch zadań inwestycyjnych korekt znajdziecie państwo w wieloletniej prognozie
finansowej. Innymi ważnymi korektami jest korekta subwencji oświatowej, dodatkowe środki
dla MDK, dla biblioteki publicznej, wprowadzenie porozumień z gminą Nowy Staw. Inne
kwoty są szczegółowo omówione    w uzasadnieniu i były omawiane na komisjach. Opina
Komisji Finansowo – Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Kom. Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Komisji Oświaty Kultury
Sportu, Kom. ds. Społecznych jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 19 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła
Uchwałę Nr VI/39/11 w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – I
zmiana (zał. nr 4).

Ad. pkt 6 b
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – I zmiana. Skarbnik
Miasta M. Pilarska-Dorwnar poinformowała, iż 14 marca br. wpłynęła opinia Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie prawidłowości prognozy kwoty długu Miasta
Malborka na lata 2001-2033. Pierwsza zmiana wpf jest konsekwencją I zmiany budżetu na
2011 r. Skorygowano kwoty odnośnie wykonania budżetu za rok 2010 zgodnie ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2010 r. Skorygowano przedsięwzięcie „odbudowa
i wprowadzenie nowych funkcji na terenie szkoły łacińskiej”. Skorygowano także
przedsięwzięcie Sp nr 3 oraz poręczenia dla MZK w Malborku. Opina Komisji Finansowo –
Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Kom. Gospodarki
Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Komisji Oświaty Kultury Sportu, Kom. ds.
Społecznych jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.Rada Miasta w wyniku
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głosowania 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła Uchwałę Nr VI/40/11 w
sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – I zmiana (zał. nr 5).

Ad. pkt 6 c
Projekt uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat  i wysokości stawek
procentowych bonifikat przy oddawaniu nieruchomości w użytkowanie wieczyste lub
sprzedaży, w związku z realizacją roszczeń wynikających   z art. 209 a ustawy   o gospodarce
nieruchomościami. Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna
Kostrzewa-Rzoska wyjaśniła, że większość wspólnot mieszkaniowych i współwłaścicieli
lokali mieszkalnych otrzymało udział w gruncie z działką wydzielona po obrysie. Takiej
sytuacji dotyczy przedmiotowa uchwała. Współwłaściciele mają prawo wystąpienia
z roszczeniem do miasta po to, aby zawrzeć umowę przeniesienia własności bądź też umowę
użytkowania wieczystego tak, aby działka spełniała wymogi działki budowlanej. Uchwała ma
charakter czasowy i ma obowiązywać do końca 2012 roku. Opina Komisji Finansowo –
Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Kom. Gospodarki
Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, jest pozytywna.
Radny K. Grylak pyta, jaka jest skala roszczeń na przestrzeni minionego roku, dlaczego
uchwała ma charakter czasowy.
Naczelnik Wydziału RGP dopóki państwo nie zdecydujecie udzielić bonifikaty to aktywność
wspólnot będzie pewnie zmniejszona. Proponujemy charakter czasowy, aby zaktywizować,
zachęcić wspólnoty do występowania  z roszczeniami
Radny L. Witkiewicz, po co kupować, chyba tylko, dlatego, że taniej, ale, po co żeby
sprzątać?
Radny Jan Wilk rozumiem, że w intencji jest ażeby dotyczyło to właścicieli lokali
mieszkalnych. Jeżeli np. w budynku przedszkola jest jeden lokal mieszkalny to czy właściciel
może za 1% wartości wykupić teren przyległy?
Naczelnik Wydziału RGP Panie radny Wilk artykuł 209 mówi, że jeżeli przy wyodrębnianiu
własności lokalu w budynku wydzielono działkę gruntową nie spełniającą wymogów działki
budowlanej przysługuje roszczenie, o którym mówiłam ustawodawca ma na myśli lokale
mieszkalne.
Radny Wilk, czyli jak rozumiem, jeżeli mieszkanie jest w budynku gdzie jest przedszkole
można kupić za 1% wartości.
Radny Stanisław Berliński my jako radni stoimy na straży interesów miasta. Uważam, że
opłaca się sprzedawać, bo dlaczego nie mamy sprzątać własnych śmieci przed domem. Ja za
sprzątanie przed własnym budynkiem muszę płacić. W budynkach sprzedanych po obrysie to
miasto musi płacić. Po to również, żeby według własnych potrzeb zagospodarować okolice
własnego domu.
Radny Józef Barnaś chodzi głównie o uregulowanie spraw związanych z gospodarką
nieruchomościami. Dotyczy to wszystkich lokali, nie ważne czy   to lokal mieszkalny czy
użytkowy. Ustawodawca to określa. Sprawa dotyczy przynajmniej 3 ustaw: ustawy o
utrzymani czystości i porządku gmin, ustawy o gospodarce nieruchomościami i ustawy o
własności lokali. Ustawodawca w ustawie o własności lokali w 2000 roku narzucił obowiązek
wspólnocie i zarządcy przygotowanie uchwał z roszczeniem w stosunku do gmin celem
nabycia niezbędnych gruntów ażeby dana działka spełniała warunki działki budowlanej.
Oznacza to, że działka musi mieć teren, żeby wykonać choćby remont elewacji. Ustawa o
utrzymaniu porządku i czystości mówi wyraźnie, że każdy właściciel musi mieć
zabezpieczony teren na składowanie odpadów.  Gdzie właściciel ma umieścić pojemniki na
odpady? Więc ustawodawca dał szanse żeby uporządkować te sprawy. Trzeba jeszcze
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dopowiedzieć, że Burmistrz również może wystąpić z roszczeniem, o wykup terenu wokół
lokalu. Dzisiaj lokator może wykupić grunt za 99% bonifikaty a jeżeli wykupywałby lokal
mieszkalny to zniżka jest 90 %.
Radny Zdzisław Leszczyński wyrażamy zgodę lub nie na bonifikatę w wysokości 99% na
wykup terenów przyległych. I tylko tego dotyczy ta uchwała. Jeżeli Burmistrz ma realizować
ustawy to my dając 99% bonifikaty ułatwiamy realizacje przepisów. Ponieważ uchwała ma
być czasowa, to dobrze byłoby ją rozpropagować.
Radny Sławomir Grudziński uchwała jest pozytywna, bo porządkuje wiele spraw.
Radny K. Grylak jestem za uchwalą, ale wsłuchując się w głos moich przedmówców. Pani
Naczelnik mówi, że trzeba nagłośnić sprawę, zgadzam się. Radny Barnaś mówi, że jest to
z korzyścią dla mieszkańców i też się do tego przychylam. Wysłuchując radnego
Berlińskiego, który nie krył rozgoryczenia, że posiadając grunt musi płacić. Czy to jest
pozytyw czy negatyw bo chciałbym  podjąć decyzję w sposób świadomy i odpowiedzialny.
Radny S. Berliński ad vocem to jest mój obowiązek, bo jak bym nie zapłacił to musiałbym
sam.

Więcej uwag i wniosków radni nie mieli. Opina Komisji Finansowo – Budżetowej,
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Kom. Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna
Rada Miasta w wyniku głosowania 19 głosami za, przy jednym wstrzymującym się podjęła
Uchwałę Nr VI/41/11 w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat i wysokości
stawek procentowych bonifikat przy oddawaniu nieruchomości w użytkowanie
wieczyste lub sprzedaży, w związku z realizacją roszczeń wynikających z art. 209
a ustawy o gospodarce nieruchomościami (zał. nr 6).

Ad. pkt 6 d
Projekt uchwały w sprawie opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dzielnic Piaski II, Międzytorze, Południe, Śródmieście w Malborku.
Naczelnik Wydziału Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska
wyjaśniła, że jest to propozycja przygotowania miejscowego planu zagospodarowania dla
obszaru ok. 290 ha. Który dotychczas nie był objęty żadnym planem miejscowym. Poprzedni
plan przestał obowiązywać. Tereny te przeznaczone były na cele mieszkaniowe, usługowe,
kolejowe, drogowe, służące rozwojowi Malborka.
Radny S. Berliński mamy problem z Panią z ulicy Bocznej, która ma pretensje do planu
zagospodarowania przestrzennego z 2005 roku. Tłumaczy się tym, że ona nie wiedziała. Więc
prośba żeby jak najszerzej rozpropagować plan zagospodarowania przestrzennego
w dzielnicy, którą obejmuje ten plan.
Opina Komisji Finansowo – Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji
Miasta, Kom. Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna. Więcej
uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 19 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się
podjęła Uchwałę Nr VI/42/11 w sprawie opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dzielnic Piaski II, Międzytorze, Południe,
Śródmieście w Malborku (zał. nr 7).

Ad. pkt 6 e
Projekt uchwały w sprawie wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej w Malborku Sp. z o.o. nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ul.
Juliusza Słowackiego, będącej własnością Gminy Miasta Malborka. Naczelnik Wydziału
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Rozwoju i Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Kostrzewa-Rzoska wyjaśniła, iż działka
będzie aportem wniesiona do spółki w zamian za udziały łącznym podwyższeniem kapitału.
Wartość szacunkowa nieruchomości to 42.076 zł. Opina Komisji Finansowo – Budżetowej,
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Kom. Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna. Uwag    i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/43/11 w sprawie
wniesienia aportem do Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Malborku Sp. z o.o. nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ul. Juliusza
Słowackiego, będącej własnością Gminy Miasta Malborka (zał. nr 8).

Ad. pkt 6 f
Projekt uchwały w sprawie przyznania najemcy budynku użytkowego – garażu przy ul. Gen.
Andersa pierwszeństwa w nabyciu. Naczelnik Wydziału Rozwoju  i Gospodarki Przestrzennej
Katarzyna Kostrzewa-Rzoska wyjaśniła, że nie jest to projekt precedensowy. Rada
podejmowała już tego typu uchwały. Ustawodawca przewidział taką ewentualność, że
dotychczasowi najemcy mogą wystąpić z wnioskiem o wykupienie nieruchomości, co, do
których zawarli umowę najmu. Taka sytuacja ma miejsce w tym przypadku. Opina Komisji
Finansowo – Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Komisji
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna. Uwag i wniosków
radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/44/11 w sprawie
przyznania najemcy budynku użytkowego – garażu przy ul. Gen. Andersa
pierwszeństwa w nabyciu (zał. nr 9),

Ad. pkt 6 g
Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na
realizację zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru
inwestycji do finansowania. Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony
Środowiska Barbara Kozicka wyjaśniła,  iż przyjęcie regulaminu to konieczność wynikająca
z ustawy. Opina Komisji Finansowo – Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Promocji Miasta, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest
pozytywna. Radny Marek Charzewski ma pytanie do regulaminu rozdział II ppkt 1.6 jest
informacja o wyrobach zawierających azbest i miejscu ich wytwarzania, czy to jest
konieczność? B. Kozicka miasto zobligowane jest do przekazania sprawozdania rocznego do
Urzędu Marszałkowskiego. W momencie kiedy eternit zastaje zdjęty z dachu staje się
odpadem a plac budowy staje się miejscem wytworzenia odpadu.  Więcej uwag i wniosków
radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/45/11 w sprawie
zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do
finansowania (zał. nr 10).

Ad. pkt 6 h
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska
dla Miasta Malborka do roku 2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015” za okres 2008 – 2010
r. Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Barbara Kozicka
zgodnie z art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 roku Prawo ochrony środowiska organ
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wykonawczy sporządza cykliczne raporty z realizacji programu ochrony środowiska. Opina
Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Radny M. Charzewski przekazał pytanie Młodzieżowej Rady Miasta, kiedy ul. Kościuszki
stanie się prawdziwym deptakiem.
Przewodniczący A. Mroczkowski stwierdził, że nie w tym punkcie porządku pojawiło się to
pytanie, ale zapewnił, że w punkcie dotyczącym interpelacji burmistrz udzieli odpowiedzi
i na to pytanie.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/46/11 w sprawie
przyjęcia raportu z realizacji „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta Malborka do
roku 2011 z perspektywą na lata 2012 – 2015” za okres 2008 – 2010 r. (zał. nr 11).

Ad. pkt 6 i
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Programu usuwania azbestu i
wyrobów zawierających azbest z terenu Malborka na lata 2008 – 2032” za okres 2008 – 2010
r. Opina Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.
Radna Teresa Zdanowicz pyta, dlaczego w tabeli nr 1, 2 i 3 dane są tylko do roku 2009.
Następne pytanie, z oceny realizacji programu wynika konieczność przeprowadzenia przez
miasto ponownej inwentaryzacji obiektów zawierające wyroby azbestowe w celu
wyeliminowania błędu szacunkowego, jakim jest obarczona istniejąca inwentaryzacja. Kiedy
planuje się przeprowadzenie ponownej inwentaryzacji. Dziękuję.
Naczelnik B. Kozicka inwentaryzacja planowana jest już w tej chwili. Rozmawiamy z
firmami, które świadczą tego typu usługi.  Danych za 2010 r nie ma, ponieważ miasto nie
miało środków na dofinansowanie usuwania azbestu. Więc nie wiemy co działo się w mieście
w sferze azbestu w 2010 r. Odbywało się poza wiedzą miasta.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 19 głosami za (radna W. Klepacka opuściła salę)
Uchwałę Nr VI/47/11 w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Programu usuwania
azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Malborka na lata 2008 – 2032” za
okres 2008 – 2010 r. (zał. nr 12).
Radna W. Klepacka wróciła na posiedzenie.

Ad. pkt 6 j
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2011 programu działania Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej. Dyrektor MOPS J. Wojtuszkiewicz projekt uchwały wynika wprost z
ustawy o pomocy społecznej, która mówi, że kierownik ośrodka pomocy społecznej jest
zobowiązany do przedstawienia planu działania ośrodka na kolejny rok działania. W roku
bieżącym na zasiłek celowy i zasiłek okresowy mamy zdecydowanie mniej pieniędzy. Mamy
około 300 tys mniej na zasiłki. Sytuacja może jednak ulec zmianie po półroczu.
Opinia Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny Jan Wilk stacja Joannitów udziela pomocy w ramach też MOPSu  i wartość tej
pomocy wynosi 77.203 zł, następnie są wydatki osobowe i inne ponoszone przez miasto na
rzecz stacji Joannitów, czy ja czegoś nie rozumiem, bo one przekraczają 140tys. czyli, żeby
rozdać 77 tys. to trzeba ponieść takie koszty, czy może stacja udziela więcej niż 77 tys.
pomocy? Dyrektor MOPS pan radny odnosi się tylko do pomocy, którą uzyskuje tylko gmina
Malbork. Całość pomocy, którą udziela stacja Joannitów to ok. 700 tys.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.



12

Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/48/11 w sprawie
przyjęcia na rok 2011 programu działania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej (zał.
nr 13).

Ad. pkt 6 k
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka  z dnia 05
listopada 2010 w sprawie przyjęcia na rok 2011 Programu Współpracy Gminy Miejskiej
Malbork z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka. Radny L. Witkiewicz
zaproponował ażeby 3 kolejne projekty uchwał traktować łącznie. Naczelnik Wydziału Spraw
Społecznych Beata Żaroffe – Preusss przedstawiony projekt uchwały dotyczący zmian
programu współpracy na 2011 r. wynika z podjęcia uchwały budżetowej na 2011 r. jak
również w związku z wejściem w życie Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej
w sprawie wzoru oferty i ramowego wzoru umowy dotyczących realizacji zadania
publicznego oraz sprawozdania z wykonania tego zadania. Wobec powyższego koniecznym i
zasadnym jest wprowadzenie zmian. Projekt uchwały został skonsultowany z organizacjami
pozarządowymi. Opinia Komisji ds. Społecznych i Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest
pozytywna. Radny L. Witkiewicz poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Komisji ds.
Społecznych obecny był pan Kalwiński. Uważa on, że radni powinni być wyłączeni z komisji
konkursowych. Zostało to przegłosowane, na rzecz pozostawienia, ponieważ jednoznaczna
była opinia radcy prawnego. Podtrzymujemy kwestię, że pan Klawiński pomimo, że ile racji
zawierają jego uwagi które wnosi, to chyba nieprawnie posługuje się tytułem, który mu nie
przysługuje. Bowiem operuje tytułem prezesa powiatowej rady organizacji społecznych. A
takiego czegoś nie ma. Ustawa przewiduje, jeżeli Starosta lub Burmistrz powoła taką radę,
zresztą na wniosek tych organizacji. Ani Starosta ani Burmistrz nie powołali takiej rady. Do
wszystkich trzech projektów uchwał opinia komisji jest pozytywna.
Radna T. Zdanowicz poinformowała, że ma Komisji ds. Społecznych i OKS zgłosiła uwagę
ażeby program z organizacjami pozarządowymi opracować do końca kadencji. Ustawa
dopuszcza opracowanie wieloletniego programu współpracy. Przewodniczący A.
Mroczkowski poparł wniosek radnej.
Radny J. Wilk Rada Organizacji Powiatu Malborskiego powstała w 2006 roku  ona na swoje
tradycje. Organizacje pożytku publicznego mogą łączyć się  w różne formy i nam radnym nic
do tego. Tak się nazwali, bo działają na terenie powiatu malborskiego. Powinniśmy
wsłuchiwać się w ich opinie, bo to jest też element demokracji. Nie jestem zwolennikiem
polemiki z takimi organizacjami. Uważam też, że należy poprzeć wniosek radnej Zdanowicz.
Kontakt z organizacjami wygląda tak, że urzędnicy wysyłają pytania do niektórych
organizacji, co sadzą o panu Kalwińskim, przepraszam bardzo, a co to urzędnika obchodzi?
Chciałbym tego uniknąć. Są organizacje lubiane i nie lubiane, to mi się nie podoba. Należy
współpracować ze wszystkimi organizacjami.
Zastępca burmistrza J. Skonieczny z tego, co ja wiem zapytania są wysyłane do wszystkich
organizacji?
Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych B. Żaroffe – Preusss na terenie miasta jest
zarejestrowanych przez Starostwo Powiatowe ok. 120 organizacji. My współpracujemy z ok.
50-60 organizacjami, ale do wszystkich organizacji są wysyłane listy za potwierdzeniem, jest
to do sprawdzenia.
Zastępca burmistrza J. Skonieczny w związku z tym, proszę, żeby radny wycofał swoje
stwierdzenie, chyba, że odnosi się to do jego kadencji i wysyłał do wybranych organizacji.
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Radny J. Wilk, jeżeli jest tak jak mówi pani Naczelnik to przeproszę na następnej sesji, jeżeli
jest inaczej to pokażę, które organizacje nie dostają zaproszeń.
Przewodniczący A. Mroczkowski zwrócił uwagę, ażeby odnosić się do projektu uchwały
w merytoryczny sposób.
Radny K. Grylak odniósł się do przedmówców szczególnie do radnego Witkiewicza, żeby
nie przywoływać nazwisk. Bo pan Kalwiński w perspektywie aktów prawnych, o których
mówił radny jest reprezentantem, nie jest podmiotem. Do tej pory nie padło sformułowanie
o podmiot, którego reprezentantem byłby pan Kalwiński.
Radny L. Witkiewicz jeszcze raz podkreślam, pan Kalwiński powołuje się na organizację,
która z punktu widzenia prawnego nie istnieje. Wobec powyższego wymieniłem pana
Kalwińskiego bo nie chcę mu ujmować aktywności. Dodam jeszcze, że rzeczywiście wśród
tych 120 organizacji są takie, które nie wykazują żadnej działalności i aktywności. Nie
odnawiają nawet swoich uprawnień. Wiele lat Komisja ds. Społecznych wnioskowała
o przygotowanie wieloletniego programu, ale do tej pory ustawa tego nie przewidywała.
Radny S. Grudziński dla mnie jest zaskoczeniem, że jest w mieście aż 120 organizacji.
Wychodzi z tego, ze Malbork jest jednym z czołowych miast aktywności społecznej. Nie chce
się wierzyć, że to jest prawda.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 18 za, przy 2 głosach wstrzymujących się podjęła
Uchwałę Nr VI/49/11 w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka
z dnia 05 listopada 2010 w sprawie przyjęcia na rok 2011 Programu Współpracy Gminy
Miejskiej Malbork z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka
(zał. nr 14).

Ad. pkt 6 l
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania                         z
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Opinia Komisji ds.
Społecznych i Komisji Oświaty Kultury  i Sportu jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie
mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się podjęła
Uchwałę Nr VI/50/11 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji (zał. nr
15).

Ad. pkt 6 m
Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji na inne zadania
niż określone w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej
rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zleconego zadania. Opinia Komisji ds.
Społecznych i Oświaty Kultury i Sportu oraz Komisji Finansowo – Budżetowej jest
pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się podjęła
Uchwałę Nr VI/51/11 w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji na
inne zadania niż określone w ustawie o działalności pożytku publicznego i o
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wolontariacie, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zleconego
zadania (zał. nr 16).

Ad. pkt 6  n
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta Malborka. Naczelnik Wydziału
Oświaty Kultury i Sportu Janusz Biskupski poinformował, że nadzór Wojewody
zakwestionował poprzednią uchwałę uważając, że jest niezgodna z ustawą o bibliotekach.
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr VI/52/11    w sprawie
uchylenia uchwały Rady Miasta Malborka (zał. nr 17).

Ad. pkt 6 o
Projekt uchwały w sprawie zmiany funkcjonowania instytucji kultury na terenie miasta
Malborka. Naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu J. Biskupski poinformował, iż
projekt uchwały ma na celu zmianę funkcjonowania dotychczasowej instytucji kultury
poprzez zwiększenie zakresu jej działania. Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest
pozytywna.
Radny S. Grudziński czy uzasadnieniem do uchwały nie jest to ażeby MDKR”Ratusz”
został wyłączony z karty nauczyciela?
Naczelnik J. Biskupski aktualnie „Ratusz” jest placówką oświatową i funkcjonuje na
podstawie ustawy o systemie oświaty i karcie nauczyciela. Zadania tej placówki przejmie
Centrum Kultury i Edukacji.
Radny J. Wilk będę przeciwko tej uchwale, ponieważ jej nie rozumiem. Popełniliśmy błąd
na poprzedniej sesji. Co chcemy osiągnąć tą uchwałą?
J. Biskupski bardzo dużo było dyskusji na temat Centrum Kultury i edukacji przy
poprzedniej uchwale i nie sądzę żeby trzeba było wracać do dyskusji. Wówczas
zaakceptowano centrum. Wynikiem tej uchwały będzie dalsze działanie, a mianowicie zmiana
statutu Miejskiego Domu Kultury.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 14 głosami za, przy 3 głosach przeciwnych     i 3 głosach
wstrzymujących się podjęła Uchwałę Nr VI/53/11 w sprawie zmiany funkcjonowania
instytucji kultury na terenie miasta Malborka (zał. nr 18).

Ad. pkt 7
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiadając radnemu Kowielowi, który pyta o ulice
Wspólną, Akademicką, Wąska-II Piaski te ulice, ale nie tylko w te gmina musi zainwestować,
powinno być to poprzedzone infrastrukturą-gospodarką wodno - ściekowa. Jest to zadanie dla
tego i następnego samorządu, ponieważ potrzeby w tym zakresie są bardzo duże. Środki
mamy, jakie mamy, jeśli uda się znaleźć oszczędności to z chęcią przeznaczę je na drogi.
Odpowiadałem już radnym wielokrotnie na pytania dotyczące chodnika wzdłuż Al. Wojska
Polskiego, szanowni państwo, jeszcze raz. Prowadzimy działania w GDDKiA ażeby znalazły
się środki na remonty chodników. To nie jest własność miasta to własność GDDKiA, wobec
tego nie możemy robić tam żadnych inwestycji. Byłoby to naruszenie prawa.
Odnośnie wędkarzy zastępca burmistrza M. Rusek poinformował, że prowadzone są
rozmowy, ponieważ Polski Związek Wędkarski jest zainteresowany utworzeniem stanowisk,
ale i również przeprowadzeniem zawodów na rzecze Nogat. Warto wspierać takie inicjatywy,
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ponieważ miałoby to przełożenie na promocję miasta i wpływy z turystyki. Na ten moment
sprawa wyznaczenia stanowisk jest rozpatrywana.

Ścieżki rowerowe to szeroki temat związany z układem komunikacyjnym  w mieście.
Poprosiliśmy o pomoc politechnikę gdańską. Są dane  z GDDKiA, musimy jeszcze uzyskać
pakiet innych danych i one dopiero pozwolą na wyciągniecie wniosków. Rozmawialiśmy
ze stowarzyszeniem Wspólna Europa, która inspiruje, ale i zajmuje się nie tylko ścieżkami
rowerowymi, ale i tak zwaną mobilnością aktywną. Jest to stowarzyszenie bardzo skuteczne
w pozyskiwaniu środków pozabudżetowych szczególnie unijnych. Liczymy także na
współpracę w tym zakresie. Na początku czerwca będą mogły się już odbyć pierwsze badania,
prowadzane przez koło naukowe z politechniki gdańskiej. Opracowanie takie powie nam,
w którym kierunku układ komunikacyjny w tym i rowerowy na iść.
Burmistrz Andrzej Rychłowski, jeśli chodzi o teren za Biedronką w Kałdowie, to część
terenu jest tylko nasza, odpowiadamy za swój teren, ale już jutro zostanie uprzątnięty.
Odpowiadając radnej Zdanowicz to problem wiat i przystanków jest szerszy. Część z nich
są już bardzo wysłużone. Ustawodawca dał możliwość pobierania opłat od wszystkich
przewoźników zatrzymujących się na przystankach i będziemy chcieli taką uchwałę
zaproponować. Da to możliwość pozyskiwania dodatkowych środków dla gminy. 5 gr za
każde zatrzymanie się od każdego przewoźnika. Z symulacji wynika, że za te środki
będziemy mogli rocznie kilka wiat nowych stawiać. Co może doprowadzić ciągu 2-3 lat do
wymiany wszystkich wiat w mieście. Na następnej sesji przedstawimy projekt uchwały
dotyczący odpłatności za zatrzymywanie się na przystankach wszystkich przewoźników.
Śmietniki staramy się na bieżąco dostawiać. Niestety metalowe nagminnie giną. Będziemy
jednak dostawiać sukcesywnie. Pewnie tej walki ze złomiarzami nie wygramy.
Informuję, że druga część parku jest już wstępnie uprzątnięta. Prace będą trwały dalej,
chcemy cały teren w tym roku uporządkować. W następnym roku chcemy prowadzić prace
związane z alejkami z pojemnikami na śmieci i mam nadzieję   z oświetleniem też.

Pytanie radnej Osinskiej Urząd ma niewielkie pole pomocy mieszkańcom
wyjeżdżającym z Biedronki na Piaskach ponieważ układ komunikacyjny w momencie
projektowania uzgodniony był z GDDKiA i stanowi integralną część układu drogowego
wzdłuż Al. Wojska Polskiego. Skierujemy pismo do GDDKiA ażeby przyjrzała się
rozwiązaniom komunikacyjnym w tym miejscu. Przypominam, że to nie jest nasz teren.

Odpowiadając radnemu Grylakowi to odpowiednie służby dostarcza panu dokumenty.
Jeżeli chodzi o betonowe płyty na terenie parku, to pani Naczelnik wysłała pracowników do
sprawdzenia, ponieważ nie mam na ten temat wiedzy. Uspakajam pana teren parku
jurajskiego obszarowo nie został powiększony.
Odnośnie wody to pytanie zostało zadane już dwukrotnie i dwukrotnie na nie
odpowiedziałem. Z uwagi na powagę Izby nie chciałbym do tematu wracać. Proszę wrócić do
stenogramów z sesji albo do artykułów prasowych, tam też były wypowiedzi na temat wody.
Nie ma możliwość pobierania z innej studni, nie zezwalają na to przepisy i proszę o przyjęcie
tego do wiadomości.

Jeśli chodzi o działkę przy Pl. Narutowicza opowiadałem do prasy, że miasto
kilkakrotnie prosiło Wytwórnie papierów wartościowych ażeby teren ten utrzymywać w
odpowiednim porządku. Pytaliśmy o sposób zagospodarowania budynku i możliwość
przejęcia budynku lub kupno. Pytania kierowane były w 2008 roku. Nigdy nie otrzymaliśmy
odpowiedzi. Nie było woli ażeby ten teren odsprzedać miastu. Teren stanowi dzierżawę
wieczystą. Jeżeli Wytwórnia Papierów Wartościowych rozebrałaby budynek wówczas miasto
miałoby prawo pierwokupu. Wytwórnia Papierów Wartościowych ogłosiła przetarg ofertowy,
o którym dowiedziałem się czytając prasę. Oferty były wysyłane do Wytwórni  i tam zapewne
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komisja przetargowa rozpatrywała oferty. Miasto nie było zainteresowane kupnem.
Bylibyśmy niegospodarni gdybyśmy kupili nieruchomość  nie mogąc sprzedać swoich
nieruchomości.
Wyjaśniła się sprawa terenu po Kwadrotexie, miasto przejmie teren i będzie mogło
realizować inwestycje kończącą układ komunikacyjny w centrum miasta. Wówczas po
zakończeniu tej inwestycji będzie można zastanawiać się nad zmianą układu
komunikacyjnego w centrum miasta.
Odpowiadając radnemu Witkiewiczowi w sprawie chodnika pomiędzy blokami to przyjmuję
uwagę do ewentualnego wykonania w przyszłości.

Ostatnie pytanie radnego Wilka odnośnie pawilonów na Starym Mieście.
Przymierzając się do przebudowy wizerunku Starego Miasta skierowaliśmy drugie już pisma
do najemców w pawilonie, po to ażeby uzmysłowić im, że teren ten w przyszłości planowany
jest do zmiany wizerunku do zabudowy. Zaplanowany jest remont szkoły łacińskiej, sprzedaż
działek na skarpie nad Nogatem, więc ostatnim elementem jest pawilon. Od pierwszego
pisma, żaden   z najemców nie podjął działania w celu znalezienia nowej lokalizacji. Łatwo
sobie wyobrazić, co byłoby gdybyśmy powiedzieli bez uprzedzania, że rozpoczynamy
inwestycję i trzeba opuścić teren. Podniósłby się wielki krzyk, że nie dbamy o podmioty,
które się tam znajdują. Dlatego też, że obserwujemy większy ruch inwestycyjny wysłałem list
do najemców o planowanych inwestycjach i o tym, że istnieje możliwość wcześniejszego
umów najmu. Ze zdziwieniem obserwuję, że podniósł się z tego powodu wielki krzyk.
Wychodząc naprzeciw tym przedsiębiorcom, zmotywować do działania, to przyjmuję zarzuty,
że nagle, że bliżej nieokreślony inwestor, a może żona burmistrza nagle chce przejąć ten teren
i zrobić zamach na prowadzących tam działalność. Po to wystąpiliśmy do najemców, żeby
przygotować ich na zmiany. Najemcy nie są właścicielami terenu ani budynku. Mieliśmy
zapytania oferenta z Warszawy o ten teren. Padło też pytanie, dlaczego nie wskazujemy
innych terenów, otóż wskazujemy inne tereny, ale to inwestor wskazuje, jakim terenem jest
zainteresowany.
Radny K. Grylak nie uzyskałem odpowiedzi na swoje pytanie dotyczące gruntu przy Pl.
Narutowicz, co tam byłoby gdyby miasto przejęło teren.
Burmistrz, co to znaczy przejęło? Ktoś dałby nam? Spółka wystawiła teren na przetarg do
zbycia. Nie było możliwości przejęcia tego przez miasto ani prawa pierwokupu.
Radny S. Grudziński panie burmistrzu zaskoczył mnie pan dystansowaniem się od Al.
Wojska Polskiego, niestety to ulica jest w naszym mieście. Mieszkańcy mają jechać
do Gdańska i w Gdańsku załatwiać sprawy? Po to mamy władze miejskie, żeby w imieniu
mieszkańców występowały. Kwestia ścieżki rowerowej to powinien wytyczyć Gdańsk
a kwestia wykonania to już inna sprawa. Natomiast sprawa ul. Koszykowej to wydaje mi się,
ze niewielkimi nakładami można poprawić sytuację, postawić sygnalizację świetlną. Czy to
przekracza możliwości, żeby rozmawiać z zarządem dróg?  Odnośnie pawilonu na Starym
Mieście, źle się stało, że w ogóle Stare Miasto tylko z nazwy pozostało. W tym wypadku
mieszkańcy są zbulwersowani i o tym mówią, dlaczego w pierwszej kolejności ten pawilon,
a nie szkoła łacińska. Czy to jest gospodarskie podejście do tematu. Następna sprawa, to, co
ma tam powstać, dlaczego nie ma jasnej odpowiedzi, czy my mieszkańcy mamy prawo
wiedzieć?
Burmistrz nie wiem, o jakim gospodarskim podejściu pan mówi, jeżeli przychodzi inwestor
do miasta to nie możemy mu narzucać terminów. Miasto ma stwarzać warunki. Jeżeli chodzi
o to, co mogłoby tam powstać to zachęcam radnego do zapoznania się z planem
zagospodarowania przestrzennego. Teren przeznaczony jest na usługi turystyczne, hotelowe
o takiej działalności mówimy.. Rozmowy z inwestorem nie są na takim etapie, aby mówiły
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o terminach. Pisma do przedsiębiorców z pawilonu nie zawierają żadnych terminów, są po to
ażeby zachęcić najemców do szukania nowych lokalizacji dla swoich firm. Skierowałem
do najemców list uspakajający i wyjaśniający całą sytuację. To nie są własnościowe lokale to
są lokale wszystkich mieszkańców Malborka. I wszyscy mają prawo dysponować majątkiem
w celu poprawy gospodarowania tych terenów. Taka jest brutalna prawda.
Radny Tadeusz Wilk jesteśmy radnymi miasta Malborka, pan jest Burmistrzem i myślę, że
nie dobrze zabrzmiały te sądy, zabrzmiały  jak rodzaj szantażu.  Nie wszystkie pana
odpowiedzi mnie satysfakcjonują, nie wiem czy z zamiaru czy nie potrafi mnie pan
przekonać. Nie rozumiem, dlaczego pan ten list wysłał skoro nie ma pan koncepcji, co tam
będzie. Ma pan żal, że nie ma pozytywnych reakcji. Jak ma być pozytywna reakcja jak ludzie
dostają nagle coś takiego?
Radny S. Berliński mam pytanie do byłego burmistrza (J.T.Wilka) jak to było w czasie
remontu całego ciągu Alei Woj. Polskiego, czy były rozmowy o chodnikach.
Przewodniczący A. Mroczkowski skończmy z takimi dyskusjami, jesteśmy w punkcie
odpowiedzi na interpelacje. Myślę, że rada jest na tyle poważna,  że dyskutuje poważnie a nie
interpersonalne rozgrywki prowadzi.
Burmistrz A. Rychłowski muszę powiedzieć, że nie rozumiem wypowiedzi radnego Wilka.
Mówiłem wręcz coś zupełnie odwrotnego, ażeby zadawać jak najwięcej pytań. Powinniśmy
rozmawiać merytorycznie. Dzierżawy, które tam obowiązują są podpisane do 2014 roku.
Natomiast moje pismo było kierowane w tym duchu, że ten okres może być skrócony.
Zgodnie z prawem mógłbym wypowiedzieć umowy w ciągu 3 miesięcy. Ale chciałem
zgodnie z prawem być uczciwy wobec tych ludzi, żeby nie mieli wątpliwości.

Ad. pkt 8
Uwag i wniosków do protokółu z V sesji radni nie wnieśli.
Protokół V sesji Rady Miasta Malborka został, przyjęty przez głosowanie 20 głosami za.

Ad. pkt 9
Komunikaty i wolne wnioski.
Przewodniczący A. Mroczkowski poinformował, że zgodnie ze swoimi uprawnieniami
wynikającymi ze Statutu Młodzieżowej Rady Miasta powołał opiekuna Młodzieżowej Rady
radną Anetę Florczyk. Do zadań opiekuna należy między innymi zapewnienie warunków
umożliwiających swobodny przepływ informacji pomiędzy radą, urzędem miasta i młodzieżą.
Informuję Państwa, iż w dniu 19 marca w Gim. Nr 3 odbył się mecz charytatywny pomiędzy
Radą Miasta a Młodzieżową Rada Miasta. W przerwie meczu odbyła się licytacja różnych
fantów w tym najważniejszy medal Anety Florczyk.
Radna A. Florczyk uzupełniła, że jest to medal, który zdobyła bijąc rekord świata „w
martwym ciągu” i było to 207 kg.
Przewodniczący A. Mroczkowski zebrana kwota została przeznaczona na zakup komputera
dla dzieci z Malborskiego Domu Dziecka. Uzyskano kwotę 1840 zł. Do składu radnych
miasta zaprosiliśmy radnych powiatu: A. Maryja i J. Kondysa oraz Starostę M. Czaplę.
Wynik meczu nie był najważniejszy, ale zaciętej walce został uzyskany remis (5:5). Radny
M. Charzewski zdobył nawet 2 bramki.
Przewodniczący przypomniał radnym o obowiązku złożenia do końca kwietnia oświadczeń
majątkowych.
Zastępca burmistrza M. Rusek poinformował, że MWC w ramach konkursu na najlepszą
promocję turystyki województwa pomorskiego 2010 zdobyło 3 nagrody: w tym nagrodę
pierwszą za gadżet promocyjny, który zaprojektowała mieszkanka Malborka Marta
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Matyjewicz. Drugie miejsce za wydarzenia roku za widowisko „Banderia 1410”. Również
drugą nagrodę w kategorii impreza turystyczna za „Magick Malbork”.
Radny S. Berliński odrzuciliśmy uchwałę, która miała spowodować utrzymanie przedszkoli
za diety radnych, ale czy tylko za diety stawiam pytanie? I znalazłem odpowiedź. Proszę
posłuchać. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Od 1995 roku radni nie
występowali z inicjatywą zmiany diet aż do dziś. Część klubu radnych SLD proponuje
zmianę wysokości diet. Uzasadnienie uchwały – dwa krótkie zdania. Cel – obniżenie kosztów
samorządu w związku z zamiarem likwidacji przedszkoli. Rozumiem, że gdyby nie było
likwidacji przedszkoli nie byłoby uchwały?  Oszczędności z diet dadzą spadek wydatków w
budżecie miasta o 3 promile w tym roku.
Dlaczego uzasadnienie w uchwale jest dwu-zdaniowe? Dlatego, że całe uzasadnienie nie
zmieściło się na jednej stronie uchwały i dlatego pozostałą część uzasadnienia znajdujemy
w Dzienniku Bałtyckim z dnia 18 i 25 marca. Po przeczytaniu wyczułem, że coś śmierdzi,
a śmierdzi populizmem.
Populizm – tym terminem określa się zachowania polityczne polegające na głoszeniu
poglądów, które są najbardziej popularne wśród mieszkańców, w celu łatwego zdobycia
popularności, bez analizowania sensu tych poglądów. Często populizm przybiera formę
schlebiania mieszkańcom poprzez krytykowanie ekipy rządzącej. A teraz przedstawię
szerokie uzasadnienie, które projektodawcy przedstawili w prasie aby poinformować
społeczeństwo o swoim zaangażowaniu w sprawie szukania oszczędności. Proponują 20%
obniżki ale już nic nie mówią, że to tylko zmniejszy budżet o 3 promile ale jak brzmi
propagandowo. Uzasadniają cytuję: „ Obie grupy radnych (SLD i PiS) uważają, że byliby to
gest solidarności z mieszkańcami w dobie szukania oszczędności przez Urząd Miasta.
Zdziwiony jestem, że radni SLD i PiS nie solidaryzują się z Burmistrzem i radnymi PO,
którzy też szukają oszczędności tylko z bliżej nieustalonymi mieszkańcami miasta. Radni
SLD podkreślają cyt:” Większe oszczędności przyniosą cięcia diet Przewodniczącemu Rady
i Wiceprzewodniczącym niż zwykłym radnym” Konkretnie Przewodniczącemu 315 zł,
a radnemu 139 zł.
Następnie dalej szukając oszczędności cytuję” liczą na głęboką refleksję Burmistrza i jego
zastępców w sprawie swoich wynagrodzeń”. Ja sobie tłumaczę tak „ Panie Burmistrzu
i panowie Zastępcy my już zajrzeliśmy do własnych kieszeni, teraz czas na was przecież
jesteście opłacani z budżetu miasta.
Panie i Panowie radni czy w tych propozycjach nie czuć populizmu, czy to nie jest
schlebianie mieszkańcom i zwracanie się do mieszkańców tymi słowy:” Mieszkańcy miasta
my oszczędzamy ratując budżet, więc i Burmistrzowie też niech wezmą z nas przykład,
a jeżeli nie wezmą to zapamiętajcie nas i ich w przyszłych wyborach.
Najdalej zabrnął w swych propozycjach i przebił wszystkich radny PiS pan Grylak, cytuję”
Sądzę, że należy spojrzeć na problem z szerszej perspektywy i obniżki wynagrodzeń powinny
nastąpić także w administracji publicznej. W tym miejscu zmusza mnie pan, panie Grylak
i jako były oficer Wojska Polskiego ogłoszę alarm. Uwaga, uwaga, nadchodzi coma PiS.
Słuchajcie pracownicy urzędu i podległych jednostek radny Grylak patrzy z szerokiej
perspektywy i proponuje obniżyć wam wynagrodzenia. To już jest totalny populizm, mega
propaganda. Ale to nie koniec uzasadniania, za tydzień w tej samej gazecie radny
M. Charzewski przedstawia dalszy ciąg uzasadnienia do uchwały cytuję” Jest ona czasowa,
bo z jednej strony chcemy sprawdzić jak to wpłynie na finanse miasta a z drugiej poczekać
Na ruch władzy wykonawczej”. Mówiąc krótko faktycznie chce, aby władza wykonawcza
zrezygnowała z części wynagrodzenia i jak pokerzysta zagrał uchwałą, która ma wartość
blotki (3 promile) i chce sprawdzić poważnego przeciwnika władzę wykonawczą. Doradzę
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panu, żeby sprawdzić i wygrać trzeba mieć, co najmniej trójkę dupków. Kombinujecie
panowie radni jak konie pod górę Jednym radnym obniżacie 315 zł innym 139. Według jakich
kryteriów dokonaliście takiego podziału. Czy to na skutek zaniedbywania obowiązków
radnego, czy to wasze widzimisię. Bo przyznacie sami, że obowiązki przewodniczącego są
większe od obowiązków radnego. Dlatego głosowałem za odrzuceniem uchwały z porządku
sesji.
Na koniec posłużę się cytatem Jana Sztaudyngera „Wielu mistrzami się stało, jak mówić
prawdę niecałą”
Radna W. Klepacka nie chciałam w tej kwestii zabierać głosu, ale bardzo proszę pana
radnego Berlińskiego, żeby nie stosował takich uogólnień. To, że jestem członkiem PiSu
to nie znaczy, że ja się podpisałam pod projektem uchwały, który dzisiaj został odrzucony.
Mało tego sama byłam przeciwna i jak pan dobrze wie na Komisji GKMiK popierałam
odrzucenie uchwały i też jestem daleka od uprawiania jakiegoś populizmu i roztaczaniu
mieszkańcom wizji, że obniżenie diety w takim czy innym kształcie cudownie uzdrowi budżet
miasta. Nie podpisuje się pod tym, jeżeli radny Grylak członek PiSu wypowiada się
w mediach i zajmuje jakieś stanowiska to zajmuje jako radny Grylak a nie klub PiSu.
Radny Z. Leszczyński chciałbym zwrócić uwagę, że oświadczenie, jakie wygłosił radny
Berliński oczywiście nie było populistyczne. Radny Berliński było populistyczne,
bo populizm działa w obie strony. Ja nie widzę żadnego posła, który niebyły populistyczny.
Przepraszam panią radną Klepacką, ale jak przedstawiałem to nie przedstawiałem żadnych
uwag personalnych. Odnosiłem się tylko do ludzi których nazwiska wyczytałem w prasie. Nie
jest moja wina, że w prasie mówi się o radnych klubu PiS. Prawdą jest, że na posiedzeniu
komisji poparła pani wniosek o odrzuceniu uchwały. Jeżeli pani czuje się urażona to ja bardzo
przepraszam.
Radny S. Grudziński radny Berliński użył sformułowania, że to PiS. Nie było żadnego
wniosku PiSu. Cała sprawa wypłynęła z biura Europosła T. Cymańskiego. Dyrektor Biura
Adam Ilarz i asystenci rozkręcili całą sprawę i w ten sposób poszło to w eter.
Dyrektor Biura Europosła Europosła. Cymańskiego Adam Ilarz przepraszam, jestem
zdenerwowany. Nie spodziewałem się, że będę musiał dzisiaj zabierać głos. Chciałbym
powiedzieć, że poseł Cymański nie miał nic wspólnego z projektami, ani pomysłami
obniżania diet radnych. Nie wypowiadał się w kwestii diet radnych ani zarobków pana
burmistrza ani zastępców burmistrza.  To, co mówi pan radny Grudziński jest całkowicie
nieuprawnione. Nie jest też prawdą jakoby z Biura Poselskiego ja czy inni pracownicy
rozpowszechniali jakiekolwiek informacji na temat tego czy radnym powinno się obniżyć
diety. Na spotkaniach PiSu ten temat oczywiście padł. My jako członkowie PiSu mieliśmy
prawo zabierać głos, ale nasz głos był jednym z wielu. Nie jesteśmy decydentami w PiSie,
pan Grudziński jest szefem. Trudno nas obarczać za jakiekolwiek przekazy do społeczeństwa
czy wnioski, które mają później postać uchwał. Mamy swoje zdanie i zostało ono
przedstawione na zebraniu PiSu. Są one jednak zamknięte, więc nie rozumiem, dlaczego
mielibyśmy opowiadać, co dzieje się wewnątrz partii. Wprowadzanie osoby posła do debaty
uważam, że jest całkowicie nie na miejscu i chciałbym wycofać się z tej dyskusji.
Przewodniczący A. Mroczkowski stwierdził, że ani on, oni żaden z radnych porozumienia
obywatelskiego nikogo nie nakłaniał w sprawie obniżki diet. Szanowałem zdanie wszystkich.
Spotkałem się z radnym Charzewski i być może mieliśmy inne argumenty, ale wszystkie
zdania radnych szanuję. Godne jest jednak przekazywanie część diety na szlachetne cele
w swoich na przykład dzielnicach.
Radny J. Markowski zaproponował obniżkę diet o 100%. Ja to akceptowałem, ale jako
Arkadiusz Mroczkowski. Słyszałem, że radny Charzewski też tę propozycję poparł. Proszę o
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spokojne i wyważone wypowiedzi na ten temat. Miałem dużo telefonów na ten temat z kraju,
z innych samorządów. Jeden z przewodniczących powiedział, że powoli stajemy się
pośmiewiskiem nie tylko Pomorza. Zakończę na tym temat diet.

Ad. pkt 10
Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad
zamykam VI sesję Rady Miasta Malborka.
Protokołowała Ewa Arbart

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


